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Všechny příspěvky autora Anna Štěpánková 6. 1. 2024

Ekonom České spořitelny si pustil pusu na špacír. To už
je moc. Lidé okamžitě chtějí rušit účty u této banky
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Pomalu, ale jistě se vrací na stůl debata, že by se v České republice
měly ve větší míře zdaňovat příjmy. Někomu totiž současné zdanění
přijde příliš nízké a je pravdou, že zrušením takzvané superhrubé mzdy
před pár lety efektivně ještě kleslo.

Pustil se do nich ostře

Podle řady ekonomů jsme se právě díky tomu dostali do problémů se
strukturálními schody rozpočtů, které se jednoduše nedaří naplnit,
jelikož jsme se dobrovolně vzdali nějakých sto miliard daňových příjmů.

Ovšem současně je tu otázka, zda by se vyšší zdanění nemělo
náhodou týkat někoho jiného než zaměstnanců. Opět totiž zaznívá, že
jsou to právě oni, kdo nesou tu největší daňovou zátěž, zatímco ti, kdo
pracují či podnikají v režimu osob samostatně výdělečně činných, jsou
jakýmisi černými pasažéry, kteří skoro nic neplatí, ale jen se vezou.

Tyto řeči se dobře vedou v hospodě, ovšem jakmile je začne vykřikovat
někdo veřejně na své jméno a navíc přitom zaštiťovat ještě významnou
finanční instituci, u které má řada těch, do koho se strefuje, účty, může
to být velký problém.

To se teď stalo v případě ekonoma České spořitelny. Ten na sociálních
sítích zveřejnil příspěvek, který rozpoutal divokou debatu a především
kritické ohlasy ze strany těch, na koho mířil.

“Jsou zde zaměstnanci, kteří berou mzdu kolem půl milionu korun
ročně, a jejich práce je zdaněna zhruba 35 až 40 procenty. A zároveň
živnostníci, který se vejdou do toho správného režimu paušální daně,
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kteří vydělávají třeba přes milion ročně, a jejich zisky – a myslím
skutečné zisky nikoli tržby – jsou zdaněny pouze 6 až 8 procenty. To je
obrovská díra v našem daňovém systému,” uvedl ostře David Navrátil.
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Velké nepochopení

Těmito slovy se jednoznačně postavil na stranu těch, kteří by více
zdaňovali právě OSVČ. To se nicméně mnohým nelíbí a přímo pod
tímto příspěvkem oznamovali, že po těchto slovech si zruší účet u
České spořitelny, když tato zaměstnává někoho, kdo jde efektivně proti
jejich zájmům.

“Tak tohle si dovolí napsat nula, korporátní manažer (nádeník
kampeličky Erste) České spořitelny. Zoufalé, ničím nepodložené
sebevědomí manažerů korporací, mne provází po 33 let podnikání a
vždy u mne vyvolávalo soucitný úsměv,” uvedl například Tibor Sedín.
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“Třídní nenávist? Být zaměstnancem s veškerými jistotami, výhodami a
zárukami je něco úplně jiného než být OSVČ, kde ručíte celým svým
majetkem,” dodal další diskutující.

Čtěte také: Takhle se vám příští rok propadne mzda. Je to ostré,
připravte se na to

Z celé debaty především pramení určité nepochopení ze strany
zaměstnanců včetně ekonoma České spořitelny, co všechno vlastně
být takovým živnostníkem obnáší. Třeba téměř žádné jistoty, nulovou
dovolenou nebo jen omezený důchod.

Foto: Shutterstock

 
 

https://www.aazdravi.cz/takhle-se-vam-pristi-rok-propadne-mzda-je-to-ostre-pripravte-se-na-to/

